

OFFICE OF
Graduate Studies

BUREAU DES
études supérieures



NEWSLETTER ♦ BULLETIN DE NOUVELLES

Hello!

As you prepare for the new semester, taking care of a few quick administrative to-dos now will ensure your term starts without a hitch.

Completing these details early allows you to focus fully on your academic goals once classes begin. Please review the key deadlines, guides, and links below to finalize your registration and fee payments before September 9th.

Have a wonderful week!

Funding

Reminder: SSHRC is hosting a virtual information session this week to support prospective applicants in applying to the Canada Graduate Research Scholarship - Doctoral (CGRS D).

- English Session: Wednesday, August 12, 2026 | 12:00 PM – 2:00 PM ET [Register for the English Info Session](#)

Resources

Course registration remains open for the Fall and Winter sessions! Please finalize your registration before classes begin on September 9th.

- Need a refresher? Check out the [Course Registration Guide](#) for step-by-step instructions.

- Unsure what to enroll in? Reach out directly to your program coordinator for guidance on your academic plan.
-

Important Dates

Friendly reminder to pay your fees on time so you can avoid late penalties!

- Sept 9, 2026 – 1st Installment
- Jan 4, 2027 – 2nd Installment

Financial Penalties Notice: Your fees are tied to your course registration. Late service fees apply at the end of September and mid-January for unpaid balances. Please note that an additional 1.5% monthly interest charge will accrue automatically on all overdue accounts.

For any questions regarding your fees, contact the fees office directly at fees@laurentian.ca

Bonjour!

À l'approche du nouveau semestre, prenez quelques instants pour régler certaines formalités administratives afin de vous assurer que votre semestre démarre sans souci.

En réglant ces détails à l'avance, vous pourrez vous concentrer pleinement sur vos objectifs académiques dès le début des cours. Veuillez consulter ci-dessous les dates limites importantes, les guides et les liens afin de finaliser votre inscription et le paiement de vos frais avant le 9 septembre.

Passez une excellente semaine!

Financement

Rappel: Le CRSH organise une séance d'information virtuelle **aujourd'hui** afin de soutenir les candidates qui déposent une demande à la Bourse d'études supérieures du Canada au niveau du doctorat (BESC D).

- Séance en français : Lundi 10 août 2026 | 12 h à 14 h (HE) [S'inscrire à la séance en français](#)
-

Resources

Les inscriptions aux cours sont encore ouvertes pour les sessions d'automne et d'hiver! Veuillez finaliser votre inscription avant le début des cours, le 9 septembre.

Besoin d'un petit rappel? Consultez le [guide d'inscription](#) aux cours pour obtenir des instructions détaillées.

Vous ne savez pas quels cours choisir? Contactez directement le coordonnateur de votre programme pour obtenir des conseils sur votre parcours universitaire.

Date importante

Petit rappel : veuillez à régler vos frais dans les délais afin d'éviter les frais de retard!

- 9 septembre 2026 – 1er versement
- 4 janvier 2027 – 2e versement

Avis concernant les pénalités financières : le paiement de vos frais est lié à votre inscription aux cours. Des frais de retard s'appliquent fin septembre et mi-janvier pour tout solde non réglé. Veuillez noter qu'un intérêt mensuel supplémentaire de 1,5 % sera automatiquement appliqué à tous les comptes en souffrance.

Pour toute question concernant vos frais, veuillez contacter directement le service des frais à l'adresse frais@laurentienne.ca



Office of Graduate Studies
Bureau des études supérieures
Tel/Tél.: 705-675-1151, 3204
Email: graduatestudies@laurentian.ca
Courriel: etudessuperieures@laurentienne.ca